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HRVATSKO GEODETSKO DRUŠTVO 
CROATIAN GEODETIC SOCIETY 

SKUPŠTINA UDRUGE GEODETA BJELOVARSKO-BILOGORSKE ŽUPANIJE

U Garešnici je u Gradskoj vijećnici 13. prosinca 2002. godine održana redovita skupština
Udruge geodeta Bjelovarska-bilogorske županije sa sljedećim sadržajem rada:
1. Otvaranje redovite skupštine Udruge geodeta Bjelovarska-bilogorske županije
2. Izbor radnog predsjedništva i zapisničara
3. Pozdravni govori
4. Sadržaj radnog dijela sjednice

4.1. Donošenje poslovnika o radu skupštine
4.2. Izvješće o radu za 2002. godinu
4.3. Blagajničko izvješće za 2002. godinu
4.4. Izvješće Nadzornog odbora za 2002. godinu
4.5. Diskusija o izvješćima
4.6. Prijedlog programa rada za 2003. godinu

5. Teme
Dejan Posavac: Status ovlaštenoga geodeta
Damir Mlinarić: Parcelacija kod uređenja međa

6. Različito

Na skupštini je sudjelovalo 35 članova, što čini natpolovičnu većinu.
Nakon što je predsjednica Udruge Sonja Horak-Abramović otvorila redovitu i izbornu skup
štinu Udruge geodeta Bjelovarsko-bilogorske županije i pozdravila sve prisutne, predložila
je članove radnog predsjedništva: predsjednika Damira Dubravca i članove Snježanu Luki
nović i Ankicu Popara, te zapisničarku Snježanu Jurić. Pošto je prijedlog jednoglasno pri
hvaćen, D. Dubravac je pročitao prijedlog sadržaja rada skupštine, koji je prihvaćen bez iz
mjena.

Potom se skupu obratio gradonačelnik grada Garešnice, Milan Sužnjević. Pozdravio je sve
prisutne i osvrnuo se na značaj geodetske struke. Zaželio je uspjeh u radu skupštine i budu
ćem radu Udruge. Skup je pozdravio i Josip Okroša, predsjednik Udruge geodeta Koprivni
čko-križevačke županije.

Za riječ se potom javila pročelnica Područnog ureda za katastar Bjelovar, Jelica Donđivić.
Pozdravila je sve prisutne i osvrnula se na rad Udruge i Katastra u proteklim godinama, a
posebice na opremanje Katastra potrebnom informatičkom opremom i znanjem koje je po
trebno da bi podnijeli nove izazove i zadatke te stvorili "red u velikom neredu". Potom je
govorila o tome kako je organizirana djelatnost Katastra, na kojoj je razini opremljenosti i
koji su značajniji poslovi ostvareni. Baza podataka sastoji se od pisanog dijela katastarskog
operata za 900.000 katastarskih čestica, podržanog u okruženju Oracle baze podataka pod
Windows NT mrežnim operativnim sustavom. U digitalni oblik pretvoreno je 1850 detalj
nih listova katastarskih planova, koji su skenirani i geoorijentirani uz financijsku pomoć je
dinica lokalne uprave, 300 listova katastarskih planova kompletno je vektorizirano i uskla
đeno s katastarskim operatom. U suradnji s Hrvatskim telekomom skenirana je i geoorijen
tirano 450 listova HOK-a, a kućni brojevi su vektorizirani. Grafički dio katastarskog opera
ta podržan je u Područnom uredu s Microstationom, dok je u ispostavama podržan s
AutoCAD-om.
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Donošenjem srednjoročnog programa za razdoblje 2001.-2005. god. stvoreni su uvjeti za
trajna financijska ulaganja i prevođenje katastra zemljišta u katastar nekretnina. Potpisan
je sporazum između DGU-a i županije o izradbi TK 1:25 000 za cijelo područje županije. U
tijeku je izradba listova DOF-a 1:5000 za područje grada Bjelovara i grada Daruvara. Počele
su aktivnosti na sređivanju državnoga poljoprivrednog zemljišta u tri jedinice lokalne samo
uprave (2000 ha), koje su do sada pokrenuli Grad Čazma, Općina lvanska i Općina Štefa
nje. Najveći je problem u županiji sređivanje 20000 ha poljoprivrednog zemljišta. U tijeku je
potpisivanje sporazuma između DGU-a i Grada Bjelovara, prema kojem bi trebale započeti
trajne aktivnosti (tehnička reambulacija) na sređenju zajedničke baze podataka katastra
nekretnina i obnove zemljišne knjige za Ko. Bjelovar, Ko. Brezovac i Ko. Bj. Sredice. Zaj
mom Svjetske banke financirat će se izradba zajedničke baze podataka katastra nekretnina
i obnova zemljišne knjige Ko. Bjelovar-Hrgovljani-Nove Plavnice (821 ha) te izmjera Ko.
Stare Plavnice (525,6 ha). Pročelnica je istaknula da je znanje i iskustvo stečeno od 1994.
godine, od kada se zamisao o pokretanju ZIS-a počela realizirati, do danas toliko uznapre
dovalo da Katastar nije prepreka ni jednoj aktivnosti koja se provodi u županiji - od pro
stornog planiranja, programa raspolaganja poljoprivrednog zemljišta, te sada upisnika po
ljoprivrednih gospodarstava i sl.

Izvješće pročelnice.

Prisutne je u svom kratkom govoru pozdravio i pomoćnik predstojnika ureda državne
uprave županije Marijan Radoš te se osvrnuo na suradnju s Uredom za prostorno planira
nje i graditeljstvo.

Predsjednik radnog predsjedništva D. Dubravac pročitao je prijedlog Poslovnika o radu
skupštine. Poslovnik je prihvaćen većinom glasova.

Izvješće o radu Udruge u 2002. godini podnijela je predsjednica Udruge Sonja Ho
rak-Abramović. HGD je organizirao Drugi hrvatski kongres o katastru, koji se održavao od
24. do 26. listopada 2001. godine u Zagrebu, na kojem je sudjelovala nekolicina kolega iz
Udruge. Geodeti Bjelovarsko-bilogorske županije sudjelovali su i na Danima hrvatskih geo
deta u Zatonu kraj Zadra, održanom od 15. do 18. svibnja 2002. godine. Tema skupa bila je
izmjera zemljišta u Hrvatskoj - stanje i perspektive. Tada je održan i Sabor HGD-a. Pred
sjednica Udruge je po funkciji tijekom 2001. i 2002. sudjelovala u radu predsjedništva
HGD-a, te u radnim skupštinama udruga susjednih županija. Predsjednica je istaknula da
je Udruga nastojala promaknuti geodetsku struku i znanost u svim oblicima društvenog i
gospodarskog života, gdje je prisutna sve veća zainteresiranost za geodetsku struku. Da bi
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se pridonijelo očuvanju ugleda i dignitetu struke, potrebno je još poraditi na stručnosti i
profesionalnosti. Također je obavijestila nazočne o aktivnostima u 2003. godini, koja obiluje
obljetnicama: 80. obljetnica izlaženja Geodetskog lista, 50. obljetnica osnivanja Saveza dru
štva geodeta Hrvatske, 30. obljetnica održavanja I. susreta geodeta Hrvatske na Plitvicama,
10. obljetnica osnivanja Hrvatskoga geodetskog društva i 10. obljetnica osnivanja većine
udruga geodeta u Hrvatskoj, pa tako i 10. obljetnica Udruge geodeta Bjelovarska-bilogorske
županije.

Blagajničko izvješće podnio je blagajnik Udruge, Dražen Čermak, koji je istaknuo da je
plaćanje članarine osnovni oblik financiranja Udruge, ali je znatan dio novčanih sredstava
prikupljen i od ovlaštenih geodeta s područja županije.

Nadzorni odbor nije imao primjedbi na rad Udruge u 2002. godini, što je iznio predsjed
nik Nadzornog odbora Damir Kovačević.

Upravni odbor predložio je program rada Udruge za 2003. godinu: promicanje geodet
ske struke i znanosti kroz upravu i privatnu praksu, praćenje znanstveno-stručnih preda
vanja, provođenje Zakona o državnoj izmjeri i katastru nekretnina i Zakona o geodetskoj
komori te davanjem prijedloga i primjedaba utjecati na izmjene i poboljšanja tih Zakona,
pravilno vođenje evidencije članstva i naplate članarine, podupiranje inicijativa HGD-a i ak
tivno sudjelovanje u njima te svečano obilježavanje 10. obljetnice od osnivanja Udruge
geodeta Bjelovarska-bilogorske županije. Dopuna programa rada nije bilo te je on prihvaćen
bez izmjena.

Ovlašteni inženjer geodezije Dejan Posavac osvrnuo se na probleme u praksi na koje na
ilaze ovlašteni inženjeri geodezije. Za geodete dolaze sve bolji dani. Donošenjem Zakona o
državnoj izmjeri i katastru nekretnina te donošenjem ovlaštenja, omogućeno je i geodetskoj
struci stajanje uz bok svim drugim strukama. Otvaraju se novi poslovi, naročito nakon do
nošenja Srednjoročnog programa. Razumljivo je da još ima dosta nedoumica. D. Posavac je
istaknuo da bi DGU trebala donijeti naputak ili pravilnik za izradbu geodetskih elaborata u
kojima bi se izravno navelo što je sve potrebno predati kod predavanja elaborata, tako da se
izbjegnu nedoumice. Smatra da su geodeti dovoljno stručni i sposobni da provode etažira
nja, tako da se i taj dio posla ne bi trebao izostaviti. Protivi se prijedlogu da se nakon 2006.
godine geodetskim tehničarima daju ovlasti za obavljenje privatne prakse, jer bi to štetilo
ugledu struke. Suradnju Ureda za katastarska-geodetske poslove i ovlaštenika ocijenio je
kao vrlo dobru, iako se obratio pročelnici Ureda s molbom za osiguranje prostorije gdje bi
ovlaštenici mogli pregledavati dostupnu dokumentaciju.

Neusklađenost Zakona o vlasništvu i drugim stvarnim pravima, Zakona o zemljišnim
knjigama i Zakona o državnoj izmjeri i katastru nekretnina veliki je problem pri obavljanju
poslova sudskog vještaka, kako je istaknuo ovlašteni inženjer geodezije Damir Mlinarić. To
je naročito izražena pri uređenju međa, gdje postoji neslaganje međa na terenu s onima na
katastarskom planu. Naime, ta se neslaganja ne ispravljaju presudom, niti je to Zakonom
određeno, tako da se neslaganja nigdje ne ispravljaju.

Nakon završetka radnog dijela skupštine predsjednica je pozvala sve nazočne na prigod
ni domjenak u restoran Vila Velebita u Garešnici, gdje su u ugodnom druženju proveli
vrijeme do sitnih sati.

Sanja Horak-Abramović, Snježana Jurić


